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SETKÁNÍ S KRONIKÁŘKOU 

MĚSTA STŘÍBRA

Vitráže v oknech a nová podlaha
Kostel Nanebevzetí Panny Marie ve Stříbře se postupně mění. Zatímco stavba již před časem získala novou střechu, v uply-

nulých měsících probíhaly prácena podlaze a oknech. Štěrk, se kterým museli návštěvníci dříve bojovat, nahradily kamenné 
pokračování na str. 2
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pokračování ze str. 1

Ohlédnutí  
Na stojáka

Slavnostní otevření lávky v parku

kvádry a okna byla osazena působivými 
vitrážemi. Tyto práce stály víc než 1 100 
000,- Kč včetně DPH a částečně je po-
kryla získaná dotace. Úpravy provádě-
la stříbrská firma pana Ladislava Stacha  
a v době uzávěrky tohoto zpravodaje fini-
šovala před předáním stavby.

Kostelík by měl díky opravám čas-
těji sloužit k pořádání koncertů, výstav  

a dalších kulturních akcí. Těšit se už tak 
můžete na několik hudebních vystoupení 
v době Adventu. 

Do budoucna je plánována další eta-
pa obnovy této památky. Tentokrát by se 
měla dotknout například kůru. 

David Blažek
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Z jednání zastupitelstva 19. 9. 2018
Poslední jednání zastupitelstva  

v uplynulém volebním období proběhlo 
na stříbrské radnici ve středu 19. září. 
Přítomných bylo 10 zastupitelů. Už  
v úvodní části věnované plnění úkolů 
se ohradil místostarosta Martin Záhoř 
k formulaci, že dal jako vedoucí hos-
podářsko-investičního odboru měs-
ta pokyn, aby projektant nepracoval  
na projektové dokumentaci vstupu  
do plánované bytové zóny u Baníku.  
Po diskusi se starostou Karlem Lukešem 
bylo přislíbeno, že v pracovním mate-
riálu pro příští jednání zastupitelstva 
bude tato pasáž upravena. 

Během diskuse s občany se dotazova-
ly lékařky působící ve Stříbře, jak pokra-
čuje úprava objektu bývalé záchranné 
služby v Alešově ulici, o které se zástup-
ci města jednaly. Lékařky by si tento 
prostor rády pronajaly pro své ordinace. 
Místostarosta Martin Záhoř jim odpo-
věděl, že od projektantů dostali ceno-
vou nabídku na stavební úpravy objektu  
na konci srpna. Kvůli finanční nároč-
nosti o ní ale rada města nerozhodla. 

Další postup by mělo zvolit až nové za-
stupitelstvo. Zdůraznil také svůj osobní 
názor, že preferuje, aby si lékařky pro-
najaly ordinace přímo v budově polikli-
niky. 

V této části se dotazoval také za-
stupitel Karel Neuberger, který se ptal 
starosty na stav opravy výtrysků na ná-
městí. Odpovídal mu opět místostarosta 
Záhoř, který konstatoval, že vzhledem 
k tomu, že se vše dořešilo až ke konci 
volebního období a vzhledem k rozpra-
covanosti a vytížení pracovníků HIO, se 
na opravu výtrysků nedostalo. 

Pan Neuberger směřoval své dotazy 
také na starostu Karla Lukeše, zejména 
na jeho působení ve Vodohospodář-
ském sdružení obcí západních Čech, 
pravomoci a hlasování za město Stří-
bro v rámci sdružení. Konkrétně se ptal  
na jednání, kde starosta hlasoval  
pro prodloužení smlouvy o nájmu in-
frastruktury města tomuto sdružení. 
Starosta Karel Lukeš opravil p. Neuber-
gera, že se nejednalo o smlouvu s měs-
tem, ale o smlouvu sdružení se servisní 

organizací VaK, a že byl jedním z 90 
členů, a i kdyby hlasoval proti, což ne-
udělal, tak by to nic nezměnilo. V této 
diskusi pan Neuberger následně navrhl, 
aby se v budoucnu nechala zpracovat 
analýza, jak je pro město výhodné, být 
součástí Vodohospodářského sdružení 
obcí západních Čech.

Při projednávání majetkoprávních 
úkonů debatovali zastupitelé o nabídce 
společnosti Lidl o odprodej pozemku 
mezi stávající prodejnou Lidl a novou 
mateřskou školou. Lidl za pozemek 
nabídl téměř 14 milionů korun. Město 
však zvažuje využít tento prostor spíše 
pro dětské hřiště, které by sloužilo ve-
řejnosti i potřebám mateřské školy. Za-
stupitelé nakonec usoudili, že jde o tak 
zásadní věc, že by mělo rozhodnout až 
příští zastupitelstvo, a bod odložili.

Na závěr jednání pan starosta podě-
koval všem zastupitelům za jejich práci 
v zastupitelstvu města. 

M. Nováková a D. Blažek
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Politická anketa
Zeptali jsme se všech lídrů poli-

tických uskupení, kteří kandidovali  
ve Stříbře v komunálních volbách,  
na jednu otázku: „Jak hodnotíte ko-
munální volby ve Stříbře a jak jste 
spokojený/á s výsledky povolebního 
vyjednávání?"

Nezastihli jsme pana Kupce /KSČM/, 
odpověděla nám proto paní Ilona Novotná.

Martin Záhoř /ANO 2011/

Vážení spoluobčané,
dovoluji si Vám poděkovat za hnu-

tí ANO 2011 a všechny naše nezávislé 
kandidáty za Vaši podporu a hlasy, které 
jsme od Vás obdrželi. Výsledek byl pro 
nás příjemným překvapením a bereme 
ho jako ocenění naší činnosti  a práce, 
kterou jsme odvedli v minulém obdo-
bí. Vaše důvěra, kterou jste  dali nám  
a našemu programu, je pro nás hlavně 
závazkem do budoucnosti, který se bu-
deme snažit splnit společně s novým 
koaličním partnerem, kterého jsme 
oslovili hned po zveřejnění volebních 
výsledků. Jednání o nové koalici byla 
velice věcná a pragmatická. Základním 
kamenem bylo najít společný průnik 
našich volebních programů a až posléze 
personální otázky. I zde jsme našli sho-
du. Nová koalice je založena zejména 
na důvěře a zkušenostech z předchozí 
spolupráce, věříme, že budeme společ-
ně přínosem pro rozvoj města  a že se 
na konci volebního období nebudeme 
stydět za výsledky naší práce. Jsem pře-
svědčen, že budeme též otevřeni názo-
rům a námětům našich spoluobčanů, 
aby naše činnost vedla ke spokojenosti 
Vás, občanů našeho města.  

Ing. Václav Votava /ČSSD/

Chtěl bych jménem kandidátů ČSSD 
poděkovat za důvěru a za hlasy, které 
jsme ve volbách obdrželi. Moc si toho 
vážíme! Je to pro nás také velký záva-
zek, ale zároveň i obrovská motivace pro 
práci ve prospěch města Stříbra a jeho 
občanů. 

S vítězem voleb hnutím ANO 2011, 
které nás po volbách oslovilo s na-
bídkou spolupráce, jsme se shodli  
na výrazné většině programových bodů. 
A již vlastní vyjednávání o povolebním 
uspořádání ve mně zakládá přesvědčení, 
že na radnici bude dělný tým, který po-
sune Stříbro zase o kus dál, a to ve pro-
spěch jeho občanů. Spoléháme ale také  
na pomoc a iniciativu našich občanů. 
Do konce listopadu předloží koalice 
stříbrské veřejnosti programové prohlá-
šení. 

Ilona Novotná./KSČM/

Nejprve bych ráda poděkovala všem 
občanům, kteří nás podpořili svými hla-
sy ve volbách. Moc si toho vážím. A také 
gratuluji všem zvoleným zastupitelům  
k jejich úspěchu ve volbách.

Z mého pohledu a podle volebních 
výsledků lidé křížkovali nejspíš jednot-
livce než celé kandidátky. Někteří neo-
značili všech možných 15 jmen, a proto 
bylo i dost hlasů nevyužitých. Škoda, 
ale je to jejich volba. Naše společnost 
je stále k politikům skeptická, a vůbec 
k politice, ale komunální volby by měly 
být o něčem jiném, právě o konkrétních 
lidech, kteří zde žijí.

Tak, jak to již delší dobu vřelo na rad-
nici mezi vedením města, se to posléze 
začalo projevovat a stupňovat mezi dvě-
ma uskupeními v rámci předvolebního 
boje. KSČM žádnou předvolební akci 
nepořádala a ostatních jsem se bohužel 
z rodinných důvodů nemohla zúčastnit. 
Vítám to více než billboardy, které jsou 
na každém rohu s nějakým předvoleb-
ním sloganem a volebními sliby. 

 To, že jsme získali pouze jeden 
mandát do zastupitelstva, neberu jako 
prohru, i když to určitý neúspěch je, 
ale přesto se na to dívám pozitivně. Je 
to šance se podílet na rozvoji našeho 
města, nadále aktivně pracovat a spo-
lupracovat s ostatními v zastupitelstvu  
i ve výborech a komisích k prospěchu 
občanů našeho města.

Povolebních jednání jsem se neú-
častnila. Za KSČM byl dle obdržené 
informace osloven pan Kupec jako lídr 
kandidátky, ale není mi známo, zda se 
jednání zúčastnil. To, jak povolební vy-
jednávání dopadlo, mě ani moc nepře-
kvapilo, protože co se odehrávalo bě-
hem předvolební kampaně, zde nemělo 
nikdy předtím obdoby. A nedivím se, 
že vítězné ANO, i když jen o pár hlasů 
proti Nezávislým, začalo jednat s dal-
ším uskupením v pořadí, u kterého má 
jistotu většiny. A co se týče kandidáta  
na starostu, nemám výhrady. Počítám, 
že to bude přínosné pro uklidnění si-
tuace na radnici a ve prospěch města  
a spádových obcí. Necháme se překvapit. 

Novému vedení radnice bych chtě-
la popřát hodně štěstí, hodně sil a pra-
covního nadšení s kapkou trpělivosti  
a vstřícného chování.

pokračování na str. 6
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Bc. Karel Lukeš /Nezávislí pro Stříbro/

Vzhledem k tomu, že po pěti mandá-
tech obdržely strany, které měly staros-
tu a místostarostu, voliči ocenili práci 
pro město v uplynulých čtyřech letech. 
Pro "Nezávislé" je to úspěch a závazek 
pokračování v další práci, i vzhledem  
k tomu, že nejsme zavedená celorepub-
liková strana a stojíme na osobnostech 
a lidech. 

To samé ovšem nemohu říct o povo-
lebních vyjednávání, protože žádná vy-

jednávání s námi nebyla. Koalice ANO 
i ČSSD se nechtěla sejít a stačilo jim  
8 podpisů pod koaliční smlouvu a roz-
dělení funkcí a moci.

Bc. Daniela Nová /Česká pirátská strana/

Milí Stříbrští, jménem Pirátů děkuji 
za podporu, díky Vám se nám podaři-
lo obhájit jeden mandát v zastupitelstvu 
města. Stagnaci našich volebních vý-
sledků připisujeme střídání Pirátských 
zastupitelů v minulém období, a proto se 

příští čtyři roky chceme poctivě věnovat 
práci v zastupitelstvu, výborech města  
i občanské společnosti. Rozvoji ob-
čanské společnosti a kulturního života  
ve městě se věnujeme dlouhodobě a ur-
čitě na tom nebudeme nic měnit. Gra-
tulujeme všem novým zastupitelům  
ke zvolení a těšíme se na plnění shod-
ných bodů našich programů.  

Můj pohled na volby? V letošních 
volbách jsem pozorovala silný odklon 
od programových kampaní směrem  
k osobním útokům, válce emocí, na-
schválům. Podle mého názoru se to děje 
kvůli netransparentnímu řízení města  
a špatné informovanosti občanů. Když 
nejsou snadno přístupné a přehledné 
informace o celém předchozím voleb-
ním období, snadno člověk sklouzne 
do roviny dohadů a pouhých předpo-
kladů o tom, co se na radnici opravdu 
děje. Přeji občanům a městu změnu  
v přístupu k informacím a rozhodování 
o věcech veřejných. A děkuji že chodíte 
volit, i když výsledek třeba ne vždy od-
povídá Vašim přáním, má to cenu! 

pokračování ze str. 5
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2009, bylo s překvapením zjištěno, že celá 
konstrukce je v daleko lepší kondici, nežli 
by se dalo předpokládat - v některých pří-
padech dokonce činilo moderní technice 
značné potíže potýkat se s původní beto-
náží, pročež snad byly dokonce některé 
fáze opravy zrušeny jako nepotřebné.

1955 - Pokládání elektrického kabelu  
v Palackého ulici (obr. 6).

1955 - snímek z prosince 1955 (obr.  
č. 7) zachycuje práce na opravě radniční 
věže. 

14. března 1953 zemřel druhý pováleč-
ný prezident ČSR. Po celé republice se pak 
ve čtvrtek 19. března 1953, v den pohřbu, 
konaly tryzny za zemřelého prezidenta 
(viz obr. 1). (Pozn.: Klementu Gottwaldovi 
bylo 20. 12. 1947 uděleno čestné občanství 
města Stříbra. Kl. Gottwald tou dobou ještě 
zastával funkci předsedy vlády).

19. května 1953 - Rada MNV jedná  
o uvolnění domu čp. 819 na Palackého 
ulici pro zřízení dětských jeslí. 31. srp-
na 1953 pak zde byl oficiálně provoz jeslí 
zahájen (viz obr. 2 nesoucí popis: Nově 
upravená budova jeslí 1955). Pro nedosta-
tečnou kapacitu původního objektu došlo 
časem k přístavbě přízemního křídla (pří-
stavba dokončena 1. 11. 1965 - otevřeno  
5. 1. 1967). Tento nový trakt je situo-
ván podélně ve směru západ - východ a 
přimyká se k severozápadnímu nároží 
původní hlavní budovy. V roce 1996 se  
do přístavby nastěhovala městská 
knihovna. Dnes jsou její interiéry užívány 
jako stacionář pro seniory provozovaný  
od roku 1991 Farní charitou Stříbro (Zři-
zovatel: Biskupství plzeňské).

Sama stavba vily čp. 819, jejímž za-
davatelem byl profesor historie pražské 
Německé univerzity, doktor práv a doktor 
filozofie Anton Ernstberger, byla zaháje-
na 26. března 1937 a dokončena 1. pro-
since 1937. Údajně byl tento dům (podle 
projektu architekta Karla Ernstbergera)  
ve Stříbře nazýván „Chalet“. V roce 1945 
sloužil objekt k ubytování amerických dů-
stojníků, po jejich odchodu zde byly sou-
kromé byty.

1954 - na stávajícím hřišti u řeky se ko-
nalo, v rámci příprav na celostátní sparta-
kiádu, veřejné cvičení (viz obr. 3).

1954 - ke Dni horníků v roce 1954 byl 
otevřen nově vybudovaný stadion v Pa-
lackého ulici (obr. 4). Definitivní dokon-
čení je ale uváděno až v roce 1957.

19. listopadu 1954 - byl po tříleté vý-
stavbě otevřen nový most přes Mži (viz 
obr. 5). Při generální opravě mostu, v roce 

Stříbrských 100 let (část 9.)

obr.5
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zápis: „1957-1958 byla dokončena výstav-
ba čistírny vody ve Stříbře u Koubkovy 
branky Na Příkopech!“. Jiný dokument 
uvádí: „…výstavba probíhala od roku 1957 
a uvedena do zkušebního provozu byla  
v roce 1960“. Ale již protokol z jedná-

1. srpna 1956 - V Máchově údolí byla 
dokončena stavba nové vodárny pro měs-
to Stříbro (obr. č. 8). Koncem 60. let pak 
byla technologie úpravy vody zásadním 
způsobem zmodernizována.

1956 - V zahradě mezi Palackého a So- 
běslavovou ulicí vyrostla novostavba 
mateřské školy (viz obr. č. 9). Ta pak 
byla s kapacitou 60 dětí otevřena 1. srp-
na 1956. (Její provoz byl ukončen v roce 
1990.) A další počiny v dané oblasti ob-
čanské vybavenosti následovaly. V roce 
1962 to bylo zřízení mateřské školy  
ve Vodičkově ulici - 7. prosince1968 od-
startovány adaptační práce vily čp. 548  
v Palackého ulici na mateřskou školu (do-
končeno 25. dubna 1969) - v srpnu 1970 
rozhodnuto o vzniku nové mateřské ško-
ly v Pastýřské ulici čp. 522 (realizováno 
snad až v r. 1972).1. listopadu.1990 pak 
byla otevřena novostavba mateřské školy 
v Soběslavově ulici.

Přibližně v roce 1957 byla na náměs-
tí nainstalována první veřejná telefonní 
budka (viz obr. č. 10).

1957 - do muzea odvezeny tři sochy  
z portálu čp. 25 na Plzeňské ulici, zmíně-
né čp. 25 (viz foto č. 11 z 8. 6. 1957)bylo 
posléze zbořeno. 

1957 -  v městské kronice nalezneme  

ní Rady MNV dne 24. února 1953 ob-
sahuje letmou zmínku: „…v souvislosti  
s počínající stavbou čističky“... a následně 
pak i kusá poznámka v pracovním dení-
ku ředitele stříbrského muzea, která mj. 
zmiňuje v září 1953: „Prohlídka staveniště 
čističky.“ Na druhou stranu ale ještě v roce 
1959 projednává Rada zdejšího MNV stíž-
nosti občanů na zvýšenou prašnost souvi-
sející s výstavbou čistírny odpadních vod  
(zkráceně ČOV). Bohužel hodnověrnou 
dokumentaci, o kterou by bylo lze opírat 
datace jednotlivých etap výstavby stříbrs-
ké ČOV, se prozatím nepodařilo nalézt.

Na konci devadesátých let pak proběh-
la první větší (a dosti podstatná) přestavba 
čistírny - v období 2010 - 2012 následo-
vala další výrazná modernizace. Náš sní-
mek č. 12 pochází z období výstavby ČOV  
v padesátých letech.

 František Samec - listopad 2018
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VERNISÁŽ VÝSTAVY PROBĚHNE 
26. října 2018 v 17.00 hod.

Výstavu uvede vystoupení žáků ZUŠ Stříbro
Městské muzeum ve Stříbře, Masarykovo nám. 20, 349 01 Stříbro, 

tel.: 374 622 214, 374 627 247, www.muzeum-stribro.cz 

 a   Klub výtvarníků Borska    

VÁS ZVOU NA

VÝSTAVU
OBRAZY,  ŠPERKY, 

SOCHY,  KERAMIKA
DO VÝSTAVNÍ GALERIE 

MĚSTSKÉHO MUZEA VE STŘÍBŘE

30.10.2018-16.11.2018

Marie Vítková
Petra Šrůtová
Zora Grich
Martin Rybecký
Miroslav Beneš
Keramická dílna Bor

Jan Rybecký
Jaroslav Juran
Šárka Dostálová
Hana Petrášková
Jana Zajíčková
Vladimír Kosík
Pavel Rybecký

 

Městská knihovna Stříbro 
Vás zve 
na setkání  
 

s kronikářkou města Stříbra 
                            paní  

Jindřiškou  Netrvalovou 
ve středu 21. 11. 2018 

 od 17.00 hod.  
 

Těšíme se na Vás! 
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Hornický spolek Stříbro

Horníci navštívili Maďarsko

Ve dnech 21. - 23. 9. 2018 se členové 
hornického spolku Stříbro spolu s ostat-
ními hornickými spolky ČR zúčastni-
li 11. setkání slovenských hornických  
a hutnických spolků a cechů Slovenska  
ve zlatém a vinařském městě Pezinku. 
Vracíme se sem opět po 11 létech. Čle-
nové Malokarpatského banického spolku 
spolu s městem Pezinok přípravě setkání 
věnovali dva roky. V pátečním popoledni 
jsme se zúčastnili mezinárodního kon-
gresu s tématem záchrana hornických pa-
mátek a provozování hornických muzeí, 
štol a skanzenů. O příspěvek byl požádán 
i náš člen K. Neuberger, jehož přednáška 
byla na téma vznik hornického skanzenu 
a rekonstrukce královské dědičné štoly 
Prokop ve Stříbře a jejich následné provo-
zování pro veřejnost. V podvečer jsme se 
po akreditaci zúčastnili slavnostního hor-
nického zahájení. Setkání bylo slavnostně 
zahájeno v zámeckém parku primátorem 
města Solgou a předsedou hornického 
spolku Š. Grancem. Poté se hornický 
průvod vydal z parku přes celé město 
do hornického stanu, kde probíhal připra-
vený další program pro účastníky setkání. 
Představitelé spolků a měst byli pozváni 
na radnici k přátelskému setkání. Sobotní 
ráno začalo bohoslužbou za přítomnosti 
bývalého slovenského prezidenta Gašpa-

11. a 12. října jsme se zúčastnili  
na pozvání maďarských hornických ko-
legů návštěvy Miškolce a Rudabánye. 
Průvodcem a překladatelem nám byl  
N. Werner, místopředseda hornických 
spolků Slovenska. Naše cesta nejdříve ved-
la na Vysokou školu báňskou do Miškolce, 
kde jsme si prohlédli Muzejní knihovnu 
Banskoštiavnické akademie 1735 – 1918. 
Zde jsme opravdu viděli knižní skvos-
ty (originály) hornických a hutnických 

roviče a udílením cen sv. Barbory a  me-
dailí místního banického spolku. Poté se 
účastníci odebrali opět k zámeckému par-
ku, kde se postupně řadil hornický průvod 
k hornické parádě. Přesně ve 12.00 hod. 
se průvod dle itineráře vydal cestou ne-
cestou k tribuně na pezinockém náměstí 
v počtu 900 horníků ze  Slovenska, Čech 
(Stříbro, KKH Barbora Karviná, Sokolov, 
Chodov, Planá, Stonava, Most, Kladno, 
Sedliště, Nové Sedlo, Bohutín, Zbůch, 
Příbram, Ostrava, Měděnec), Polska, Ma-
ďarska, Ukrajiny, Ázerbájdžánu. Po celou 
dobu průvodu se všude tísnily davy pří-
znivců hornictví i dobrého moku, oslavy 
byly součástí tradičního vinobraní – měs-
to Pezinok se nachází v karpatské oblasti 
plné vinic. Již tradičně 
následovaly projevy, poté 
byly dekorovány hornické 
prapory, došlo i na vyzna-
menání od ministra hos-
podářství atd. Po skon-
čení této části programu 
jsme dostali velkou chuť 
na posilnění prázdných 
žaludků, prohlídku města 
a množství stanů a  stán-
ků a v  podvečer jsme již 
opět byli v hornickém 
stanu, kde probíhal další 

knih od 16. století. Poté jsme si  prohlédli  
na fakultě mineralogickou sbírku. Nato 
jsme vyrazili do bývalého hornického 
městečka Rudabányia, v minulosti se zde 
těžilo zlato, stříbro, olovo, zinek, měď a že-
lezná ruda. Sympatický průvodce se nám 
plně věnoval. Odpoledne již naše cesta 
směřovala na Slovensko. V podvečer jsme 
se sešli s kamarády v Banské Štiavnici. 
Druhý den jsme se rozdělili. Jedni absol-
vovali prohlídku zlatého dolu v Hodruši  

program. Počasí nám až na brzkou ranní 
vichřici a ranní déšť nadmíru přálo. Náš 
hornický spolek dekoroval Ing. R. Kaňu 
předsedu štiavnicko-hodrušského spolku 
a předsedu místního banického spolku  
Š. Grance stříbrským hornickým kří-
žem za mimořádné zásluhy o hornictví  
ve vztahu k našemu královskému horní-
mu městu Stříbru a hornickému spolku. 
I další hornické spolky se přidaly s gra-
tulacemi k úspěšnému průběhu hornic-
kých oslav. Takže Zdař Bůh příští rok při  
12. setkání slovenských hornických měst  
a obcí ve středobodě, ve starém královském 
horním městě Lubietové.

Karel Neuberger

a druzí návštěvu hornického muzea  
v Banské Štiavnici za účelem získání stu-
dijních a archivních materiálů. Můžeme 
konstatovat, že sice krátký výlet s mnoha 
najetými kilometry byl úspěšný a navázali 
jsme zajímavé kontakty.

Zdař Bůh

Karel Neuberger
Hornický spolek Stříbro
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Dobrý den, hlásíme se s pravidelným 
okénkem o činnosti našeho spolku.

V uplynulém měsíci proběhlo několik 
zajímavých aktivit. Pod hlavičkou našeho 
rodinného centra zahájila Pavla Stacho-
vá Cvičení s kočárky. Jedná se o cvičení 
na čerstvém vzduchu, jehož základem je 
rychlá chůze. Probíhá každý čtvrtek a je 
možné se kdykoliv přidat.

Na začátku října proběhlo v Praze in-
tervizní setkání začínajících mateřských 
a rodinných center. Seminář pořádala Síť 
pro rodinu, do které patříme. Dozvěděli 
jsme se řadu praktických a zajímavých in-

formací a vzájemně sdíleli pozitivní i ne-
gativní zkušenosti. Prezidentkou Sítě pro 
rodinu je Rút Kolínská, která v roce 1992 
otevřela první mateřské centrum v Praze.

Jak jsme vás již informovali dříve, stále 
probíhají jednání ohledně rekonstrukce 
prostor. Touto cestou děkujeme panu mís-
tostarostovi Záhořovi za ochotu se naší 
věci věnovat a za úsilí, které v tomto smě-
ru vynakládá.

Ve spolupráci s Městskou knihovnou 
Stříbro běží projekt Bookstart/ S knížkou 
do života. Každou první středu v měsíci se 
scházíme v prostorách dětského oddělení 

Cvičení s kočárky - mateřská v pohybu aneb tak trochu jiná procházka
Od září se v parku ve Stříbře začaly 

pravidelně scházet maminky na mateř-
ské, aby si společně zacvičily. Cvičení 
je po republice rozšířené pod názvem 
Strollering a jde o cvičení v přírodě šité 
na míru maminkám a jejich dítkám v ko-
čárku. Podobně, jako se chodí s hůlkami, 
chodíme my maminky s kočárkem. Jde  
o spojení procházky s aktivní fitness ho-
dinou, přičemž základem je svižná chůze  
s kočárkem proložená kardio-cviky a po-

silovacími cviky. Je to pro maminky ten 
nejjednodušší způsob, jak se dostat co 
nejdřív do formy. Zvládnou to přitom se 
svými dětmi a nemusí si tedy hledat žádné 
speciální hlídání. Hodina se ale vždy při-
způsobí i dětem, pokud se jim v kočárku 
zrovna nelíbí. Strollerig ale není jen o cvi-
čení. Díky pravidelnému setkávání vznik-
la přátelská parta maminek, které mají 
společná témata k rozhovoru. Rády při-
vítáme další maminky, které by se k nám 

chtěly přidat. Scházíme se každý čtvrtek 
od 10.00 u ledové plochy. Nejčastěji cvi-
číme v parku, ale pro zpestření využíváme  
i cyklostezky do Těchlovic, kde si za od-
měnu po cvičení společně vypijeme kávu 
a s dětmi pohrajeme na hřišti.

Na setkání s Vámi se těší 
Pavla Stachová

a rádi uvidíme i vás.
Čekají nás dvě akce, na které vás chce-

me touto cestou pozvat. 10. 11. 2018 pro-
běhne v prostorách DDM Kurz první 
pomoci se zaměřením na první pomoc 
dětem (viz letáček). Přednáška s názvem 
Porod, těhotenství a péče o dítě pak pro-
běhne 22. 11. 2018 v prostorách kulturní-
ho domu. Pro více informací o obou ak-
cích nás můžete kontaktovat na uvedeném 
čísle nebo na facebooku.

Děkujeme všem za přízeň a podporu  
a těšíme se na setkání s vámi.

Za RC Stříbro Bc. Zuzana Skálová

Rodinné centrum Stříbro informuje
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Nabídka komplexní asistenční a tísňové péče pro seniory

Černobílý svět

NON-STOP pomoc v krizových 
situacích (pády, zranění)

Nepřetržitá (24 hodin/7 dní v týdnu) 
Asistenční a Tísňová péče „Anděl na drá-
tě“ je určena převážně seniorům a osobám 
se zdravotním postižením, u kterých se 
zvyšuje riziko pádu, náhlé nevolnosti, sla-
bosti či kolapsu. Zdraví i život pak závisí 
na rychlém zajištění pomoci. 

Princip dohledové služby spočívá  
v tom, že klient má stále u sebe (na ruce) 
malé elektronické zařízení (hodinky, nára-
mek) Po jeho stisknutí se ozve hlas asis-
tenta a ten po vyhodnocení situace zvolí 
postup a formu zajišťované pomoci. Pro-
fesionálně proškolený asistent je s klien-
tem v neustálé komunikaci až do úplného 
vyřešení celé situace. 

Zařízení dokáže samo rozpoznat a upo- 
zornit na nestandardní situace (náhlý pád 
či déletrvající nehybnost) i když klient ne-
stihne aktivovat tlačítko. Zároveň se loka-
lizuje (GPS/GSM) místo, v jakém se klient 
nachází. Asistent i v těchto případech volá 
na zařízení a ověřuje stav klienta. 

V pondělí 15. října se v Městské knihovně ve Stříbře konala 
vernisáž výstavy fotografií Černobílý svět. Své černobílé fotogra-
fie zde vystavují fotografové FOTOSKUPINY FO3 z Plas - Dana 
Brabcová, František Lorenz, Jiří Dobrý a Václav Cach. Podzim-
ní podvečer všem zpříjemnilo hudební vystoupení žáků ZUŠ  
ve Stříbře. S panem učitelem Milošem Matějkou nám na flétnič-
ky a klarinety zahráli hezké melodie. Velice jim za to děkujeme. 
Výstava bude v knihovně do 24. 11. 2018, srdečně Vás na ni zve-
me.

Vaše knihovnice 

Senior a jeho rodina tak mají jistotu, 
že se mu vždy dostane rychlé a optimální 
pomoci v domácím i venkovním prostře-
dí. Uživatel tím získá větší sebedůvěru  
a nemusí se omezovat ve svých aktivi-
tách a oblíbených činnostech kvůli oba-
vám z nečekaných problémů. 

Linka pomoci a bezpečí 
pro seniory

Součástí služby je také non- stop lin-
ka pomoci a bezpečí pro seniory (po-
moc při úzkostných a tísnivých pocitech)  
a poradna pro seniory (pomoc a rada před 
podvodnými praktikami podomních a te-
lefonních prodejců, pomoc při řešení pro-
blémů v domácnosti). 

Bez mobilního telefonu, bez mě-
síčních plateb za SIM kartu

Další přidanou hodnotou je možnost 
přijímat hovory na zařízení od rodiny  
a přátel, ale hlavně vlastní, neomezené vo-
lání ze zařízení (odchozí hovory) na jaká-
koliv čísla v rámci veškerých států EU (vše 
v ceně služby). Klient tak nepotřebuje te-
lefon a ušetří za kredit či paušál SIM karty. 

Linnet eu s.r.o.
Anděl na drátě, z.ú.

Mělčany 38, 518 01 Dobruška
Tel.: 774 705 824

E-mail: info@andelnadrate.cz
http://www.andelnadrate.cz/

Co chystá Svaz tělesně postižených?
Jak jistě sami víte, naše organizace se 

snaží být co nejvíce aktivní, aby svým čle-
nům nejen zpříjemnila volný čas, ale aby 
jim především v rámci možností přinášela 
co nejvíce podnětů k upevňování zdraví. 
Rádi bychom Vás proto seznámili s ak-
cemi, které chystáme nejen pro své členy, 
abyste si mohli včas rozmyslet, chcete-li 
se některých z nich zúčastnit. V nejbliž-
ší době - 18. 11. - organizujeme zájezd  
do divadla ABC v Praze na představení  
Filumena Marturano se Simonou Sta-
šovou v titulní roli, a 29. 11. ve 13 h se 
sejdeme v kulturním domě na slavnostní 
závěrečné schůzi letošního roku. V dubnu 

roku 2019 máme na jeden týden naplá-
novánu léčebnou kúru ve Františkových 
Lázních, počátkem července pak chystá-
me týdenní pobyt v lázních Piešťany. I na-
dále budeme pokračovat v rehabilitačním 
cvičení, a opět pro Vás chystáme dva jed-
nodenní výlety. Kam to bude, záleží také  
na Vás, členech, s jakými přijdete návrhy. 
Zatím je také v jednání cvičení, které se 
bude zabývat základy jógy. Tradičně ne-
zapomeneme ani na návštěvu divadla  
a nějakého koncertu. Zájem jste projevili  
i o kuželky, a my věříme, že vše je na 
dobré cestě a že hrát začneme ještě letos.  
V každém případě bych chtěla poděkovat 

všem, kteří nám vycházejí (a vycházeli) 
vstříc, ať už to byl pan Lukeš, pan Záhoř, 
nebo celé MKS. Jsme si vědomi, že četnost 
našich akcí závisí hodně na financích,  
a proto v neposlední řadě děkujeme také 
našim sponzorům, které na oplátku zveme  
na naše akce. Za výbor STP slibuji všem 
členům, že se budeme co nejvíce snažit, 
abyste byli s naší činností spokojeni. Uví-
táme Vaše připomínky a nápady, jak Vám 
členství v STP ještě zpříjemnit. Vždyť - 
cituji „Co bychom byli bez Vás a Vy bez 
nás“. Přeji Vám všem krásný zbytek roku.

Za výbor STP Stříbro Jiřina Hrubá
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Úspěchy v Poháru mládeže Plzeňského kraje v terčové lukostřelbě 

4. závěrečné kolo FOMEI cup 2018 JIČÍN střelnice Pod Zebínem

V sobotu 29. 9. 2018 se ve Voticích 
uskutečnilo 18. Mistrovství České republi-
ky žactva v terénní lukostřelbě. Tohoto zá-
vodu se úspěšně zúčastnily členky LK Lu-
kostřelci Českého lesa Kristýna Mužíková  
a Markéta Andrlová. Obě děvčata se při-
pravují a trénují v lukostřeleckých záj- 
mových útvarech DDM Stříbro a soutěží  
v kategorii mladší žákyně a v divizi holý luk.

Terénní lukostřelba je disciplína spo-
čívající ve střelbě na terče rozmístěné  
v různých, známých i neznámých, vzdá-
lenostech v různě členitém terénu. Závod 
Mistrovství ČR se skládá ze dvou částí, 
kvalifikace a eliminačních (vyřazovacích) 
soubojů o umístění.

V základní části se střílí na 12 terčů  
o neznámých vzdálenostech a na 12 terčů 
o známých vzdálenostech. Na každém sta-
novišti lukostřelci stříleli tři šípy na terče 
různých velikostí. V eliminačních kolech 
se pak střílí na  terče ve známých vzdále-
nostech.

Mladí střelci z DDM Stříbro, kteří měs-
to reprezentují jako členové oddílu SSPK 
Stříbro, měli možnost dne: 29. 9. 2018 
OMS Jičín střelnice Pod Zebínem změřit 
své síly na závěrečné republikové střelec-
ké soutěži mládeže z malorážky FOMEI 
Cup 2018. Této akce jsme se zúčastnili  

Kvalifikační část závodu nejlépe zvládla 
K. Mužíková, které nástřelem 214 bodů po-
stoupila do eliminací z 1. místa. M. Andrlo-
vá (131 bodů) postoupila ze 4. místa.

Po napínavých a vyrovnaných eliminač-
ních soubojích obsadila Markéta Andrlová 
celkové 3. místo a Kristýna Mužíková se 
umístila na 2. místě.

Za předvedené výkony zasluhují úspěš-
né lukostřelkyně poděkování za vzornou  
a příkladnou reprezentaci.

V neděli 30. 9. 2018 se v Plzni na střel-
nici ve Štruncových sadech uskutečnilo 
finále Poháru mláděže Plzeňského kraje  
v terčové lukostřelbě (PMPK). Pohár mlá-
deže Plzeňského kraje v terčové lukostřelbě 
je cyklus 6 závodů, které se pravidelně konají  
v době letního závodního období. Umís-
tění v PMPK předpokládá minimálně tři 
starty v soutěžní sestavě a do celkového 
pořadí se počítá průměr z nejlepších tří vý-

v desetičlenném kolektivu.  Při silné kon-
kurenci stříbrští střelci získali pěkné umís-
tění uvedené v tabulce níže pod článkem.  
Poděkování od vedoucího střeleckého 
oddílu patří všem zúčastněným střelcům 
a hlavně rodičům, bez jejich pomoci by 
nebylo možno aktivně pracovat v tak ši-

sledků. Jedná se o nejvyšší lukostřeleckou 
soutěž na úrovni Plzeňského kraje.

Úspěšně se těchto závodů účastnili zá-
stupci LK Lukostřelci Českého lesa, kteří 
trénují a připravují se v lukostřeleckých 
zájmových útvarech, DDM Stříbro a DDM 
Tachov se PMPK pravidelně zúčastňují.

V divizi holý luk  se zástupci klubu  
v jednotlivých závodech poháru pravidelně 
umisťovali na medailových pozicích.

V celkovém pořadí PMPK ve svých ka-
tegoriích zvítězili Kristýna Mužíková, Ka-
rel Tříska a Klára Mužíková, na druhých 
místech se umístili Dan Pirožinský, Natálie 
Lehocká, Ondřej Fiala a Denisa Hrušková  
a 3. místa vybojovali  Anežka Šimková, To-
máš Krejča a Tereza Dischingerová.

Finále Poháru mláděže Plzeňského kra-
je byl poslední závod sezóny v terčové lu-
kostřelbě. Nyní čeká úspěšné lukostřelce 
příprava na jistě také úspěšnou halovou 
lukostřeleckou sezónu. 

R. Mužík

rokém rozsahu.
Všichni střelci ze Stříbra se již těší  

na další ročník soutěže v roce 2019.

Za střelecký kroužek DDM 
Ing. Jaroslav Šimice a Mgr. Klára Kastlová

MLADŠÍ ŽÁCI                                                           Dosažení nástřelu                                                       Umístění
Sitta Jindřich 2008 SSPK Stříbro 100 100 100 100 400 100+10,4 400 3.
Šafránek Jakub 2008 SSPK Stříbro 100 100 100 100 400 100+9,9 400 6.
DOROSTENCI
Bača David 2004 SSPK Stříbro 96 91 98 97 382  382 6.
Hlaváček Daniel 2004 SSPK Stříbro 88 99 96 97 380  380 10.
Karvaš Filip 2007 SSPK Stříbro 79 97 80 97 353  353 12.
Michal Vojtěch 2006 SSPK Stříbro 77 67 69 86 299  299 19.
DOROSTENKY
Krátká Michaela  2003 SSPK Stříbro 87 98 100 98 383  383 5.
Alblová Bára     2007 SSPK Stříbro 88 97 96 98 379  379 7.
JUNIOŘI
Leitgeb Vojtěch 2000 SSPK Stříbro 81 100 99 73 353  353 7.
Kastl Pavel 2002 SSPK Stříbro 89 84 59 69 301  301 12.
Střílelo celkem 81 střelců.
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Snow film fest 2018

ZŠ V Revoluční opět s Erasmem

Ve čtvrtek 8. 11. 2018 se bude ko-
nat  SNOW FILM FEST 2018. Rádi by-
chom Vás pozvali na tradiční start zimní 
sezony v podobě promítání nejlepších  
outdoorových filmů se zimní tématikou  
za rok 2016/17. Akce začíná v 18.30 hod.  
v Boulderclubu DDM Stříbro, Masaryko-
vo náměstí 17. 

Budou promítnuty všechny soutěžní  
i bonusové filmy ve třech blocích. Vstupné 
dobrovolné.

Stříbrská základní škola v Revoluč-
ní ulici  je od letošního školního roku 
opět zapojena do programu Erasmus+.  
Tentokrát jde o dvouletý projekt zaměřený  
na volnočasové aktivity a prevenci nežá-
doucích jevů.

Koordinátorskou školou je jako v mi-
nulých společných projektech speciální 
škola FÖZ  J.H. Pestalozzi v Rudolstadtu  
v Německu, partnerskými školami jsou 
speciální škola Levana Schule ve Schwei-
chu v Německu, dvě polské školy Spe-
cialny Osrodek Szkolno-Wychowawczy  

Program:
I. blok 
18:30 - 19:30
Into Twin Galaxies
Lapin Kulta

II. blok
19:45 - 20:55
In Gora
Freezing

v Pucku a v Lesnici a Škola za odgoj i ob-
razovanje v Pule v Chorvatsku.

 
Ve dnech 17. - 19. září se uskutečni-

la v Českém Krumlově první pracovní 
schůzka koordinátorů a ředitelů zapoje-
ných škol. Náplní schůzky bylo především 
plánování společných aktivit, specifikace 
projektových výstupů včetně loga pro-
jektu a koordinace prvního projektového 
setkání žáků partnerských škol, které pro-
běhne letos v říjnu v Chorvatsku. 

III. blok
21:10 - 22:10
Kámen, nůžky, Vagus
Frozen Road

Těšíme se na Vás

Horolezecký klub Skoba z.s. 
ve spolupráci s DDM Stříbro

Pěvecký sbor ZŠ Mánesova vystoupil v SRN
Pěvecký sbor ZŠ Mánesova byl pozván 

k vystoupení  do partnerské školy v Neu-
stadtu/WN v rámci školní slavnosti, která 
se konala v pátek 12. října 2018. Patnác-
tičlenný sbor, dirigovaný paní učitelkou 
Blankou Červenou a doprovázený na ky-
taru paní učitelkou Michaelou Erbesovou, 
zazpíval tři skladby a sklidil zasloužený 
aplaus v zaplněné tělocvičně.

Další vystoupení v Německu se bude 
konat 13. prosince 2018, kdy se ve farním 
kostele v Altenstadtu/WN setkají žáci cel-
kem pěti partnerských škol při 11. ročníku 
Adventního koncertu.

Ochuzeni nebudou ani posluchači ve 
Stříbře. V neděli 2. prosince bude sbor, už 
tradičně, zpívat při rozsvícení vánočního 
stromu na náměstí. Třetí adventní neděli 
16. prosince pak vystoupí v místním kině 
společně s hudebním uskupením Teepee 
. V úterý 18. prosince budou slyšet při 
dalším „Zpívání u betléma“ na školním 
dvoře ZŠ Mánesova. Kromě těchto akcí 
se sbor vydá poprvé do Rozvadova, kde  
15. prosince zazpívá v kostele sv. Vác-

lava. 21. prosince pak pěvecký sbor za-
zpívá společně s dalšími muzikanty  
z našeho kraje při netradičním vánočním 
koncertu v kostele Nanebevzetí Panny 
Marie ve Stříbře.

Předvánoční program bude opravdu 
bohatý. Přejeme mladým zpěvákům a je-
jich vedoucím hodně úspěchů a poslucha-
čům pěkné zážitky.

   Mgr. V. Peteřík
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Díky evropským projektům získávají žáci OA Stříbro cenné zkušenosti
Roční projekt Erasmus+ s názvem 

„Společenská odpovědnost firem v praxi“, 
který před pár dny skončil, záměrně mířil 
na rozvoj nejen odborných, ale i osobních 
schopností a dovedností 20 zapojených 
žáků. Hlavní akcí byla bezesporu dvou-
týdenní stáž v Londýně, kde naši studenti 
pracovali v nejrůznějších firmách (např. 
realitní kanceláře, sociální služby, hotely, 
obchody, školy), procvičovali svou ang-
ličtinu, poznávali místní kulturu a zvyky,  
a v neposlední řadě se učili být soběstač-
ní a zodpovědní sami za sebe. Právě tuhle 
nezávislost a svobodu následně žáci hod-
notili jako největší přínos a zážitek, který 
si z Británie přivezli.

Během celého roku se dvacítka zapo-
jených věnovala tématu společenské od-
povědnosti. Nejdříve se seznámili s teore-
tickým základem, pak absolvovali exkurzi 
v několika plzeňských firmách, kde spo-
lečenskou odpovědnost aplikují příklad-
ným způsobem. V českých a britských 
firmách žáci prováděli průzkum, jehož 
výsledky naznačily, že úroveň společenské 
odpovědnosti je zde srovnatelná. Dále pak 
studenti zrealizovali několik společensky 
prospěšných akcí. Uspořádali charitativní 
sbírku oděvů a hraček, iniciovali charita-
tivní sběr tonerů ve škole, během dopo-
ledního kurzu vyučovali ICT pro stříbrské 
seniory, natočili výukové video pro vrstev- 
níky atd. Veškeré detaily a informace na-
jdete na našem FB profilu https://www.
facebook.com/headingforLondonOAS-
tribro. Projekt přinesl spoustu dobrého 
nejen žákům a škole, ale i místní komuni-

tě. V některých výše zmíněných aktivitách 
budeme pokračovat i nadále, už mimo rá-
mec projektu. Chtěla bych tímto srdečně 
poděkovat všem zúčastněným, zejména 
pak žákům za jejich nadšení a odvahu,  
a kolegyním Ing. Stanislavě Prokopcové 
a Ing. Zuzaně Holákové za velkou pomoc 
při realizaci všech akcí.

Na předchozí projekt plynule navazuje 
další, tentokrát dvouletý, s názvem „Ob-
chodní praxe v zahraničí“. Na přelomu lis-
topadu a prosince 2018 se do Londýna na 
čtrnáctidenní stáž vypraví další skupina 
12 žáků, ve školním roce 2019/20 také tak. 

I těchto 24 odvážných bude čelit vel-
kým výzvám - jak uspět v neznámém 
pracovním prostředí, jak se orientovat  

v džungli mnohamiliónového velkoměs-
ta, jak se dorozumět anglicky s rodilými 
i nerodilými mluvčími, jak se přizpůso-
bit odlišným životním zvyklostem atd.  
I těchto 24 odvážných jistě uspěje  
a ze stáží se vrátí o něco dospělejší, s mno-
ha užitečnými zkušenosti pro svoji profes-
ní i osobní budoucnost. Díky evropských 
fondům, ze kterých jsou akce komplet-
ně financovány, se mohou stáží účastnit 
žáci ze všech socioekonomických vrstev.  
Věřím, že podobné akce jsou smysluplnou 
investicí do evropské budoucnosti.

Mgr. Petra Baxová, 
koordinátorka projektů

Krátce  ze ZUŠ
K dnešnímu dni navštěvují Základní 

uměleckou školu Stříbro 282 žáci, z toho 
202 v hudebním oboru, 57 ve výtvarném 
oboru a 23 v literárně dramatickém obo-
ru. Škola organizuje řadu projektů a zú-
častňuje se různých akcí. 

V uplynulém období vystoupili žáci 
mimo jiné na vernisáži výstavy Babí léto, 
na církevní slavnosti a na vernisáži vý-
stavy fotografií Černobílý svět. Žák On-
dřej Tolar, který vystoupil na slavnostním 
otevření Svatováclavské lávky ve Stříbře 
a na slavnostech koní v Kladrubech, se 

velmi úspěšně představil na galakoncertě  
v rámci předávání ocenění Perla Plzeň-
ského kraje na Nové scéně Divadla J. K. 
Tyla v Plzni. Zazpíval a zatančil ukázku 
z představení Chaplin, kde hraje hlavní 
dětskou roli. Dvě nominace ve špičkově 
obsazených kategoriích s velkým věko-
vým rozpětím, ho řadí mezi nejúspěšnější 
umělce Plzeňského kraje. 

Aktuální informace o prezentaci ZUŠ 
Stříbro najdete na www.zusstribro.cz
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Není snad jiné výhradně mužské čin-
nosti, než je holení vousů. Po tisíce let svá-
dějí muži boj s vousy. Jejich úprava sahá  
do hluboké historie a vyprávějí nám o ní 
své příběhy nástěnné malby v jeskyních,  
na nichž se člověk už v době kamenné po-
kouší oholit pomocí střepů z lastur. První 
nástroj, který dokázal oholit vousy, byla če-
pel zhotovená z pazourku již před 30 000 
lety př. n. l. Holení v té době se přisuzuje ne 
účel zkrášlovací, ale spíše rituální. Lastury 
- dvě u sebe - sloužily jako pinzeta, pomocí 
níž se vousy vytrhávaly, nebo jejichž stře-
pem se vousy seřezávaly. Tím, jak šla doba 
a pokrok, došlo k rozvoji i těchto nástrojů. 
Díky pokroku v metalurgii v Mezopotámii, 
Indii a Egyptě se začaly používat břitvy  
z mědi. V této době už byl pěstěný vous 
otázkou módy a postavení ve společnosti. 
Například Alexandr Veliký kolem 4. stol. 
př. n. l velmi dbal na to, aby byl vždy čis-
tě oholen a upraven. Babyloňané, Asyřané, 
ale i Peršané nosili vousy stáčené do ruli-
ček a někteří muži si do vousů sypali zlatý 
prach. V této době nosili vousy muži, kteří 
patřili k vládnoucí elitě.

Egypt svou vládnoucí elitu - faraona 
zdobil vždy vousem, většinou umělým,  
a to i v případě, kdy na trůn dosedla žena. 
Jiní obyvatelé chodili hladce oholeni včet-
ně vlasů a z hygienických důvodů se nosily 
paruky. Právě z Egypta se nám na různých 
freskách dochovaly obrazy o prvních lazeb-

nících - holičích a lazebnických školách.
Holení přejali Řekové a Římané a zde 

byla tvář vyholená dočista naprostou nut-
ností. Návštěva lazebníků - holičů byla  
v této době naprostá samozřejmost a lazeb-
nické salony se stávaly společenskými míst-
nostmi pro setkání mužů, kteří zde deba-
tovali o politice, společenských událostech, 
a muži je navštěvovali mnohdy každý den.

Přesto, že ve středověku dochází k úpad-
ku péče o celkový zevnějšek, je zajímavé,  
že úprava vlasů a holení patří stále k jistým 
výsadám. Díky tomu se také vous stává 
opět výsadou šlechticů, státních a církev-
ních hodnostářů.

Břitva ať už nesklapovací, nebo pozdě-
ji skládací jde dějinami. Moderní břitva  
z vysoce kvalitní oceli, tak jak ji známe 
dnes, se objevuje poprvé v Anglii a vyna-
lezl ji Benjamin Huntsman v roce 1740. 
Tato ocel se jmenuje sheffieldská a Angli- 
čané ji pro její tvrdost zpočátku nechtěli 
zpracovávat. Proto se vozila do Francie, kde  
z ní byly vyráběny břitvy špičkové kvality  
pod značkou Thiers Issard.

Na konci 18. století přišel převrat v ho-
lení, když Jean Jacques Perret objevil holi-
cí strojek. Právě on usnadnil cestu na trh 
firmě K. C. Gilette a na svět přichází jed-
norázový strojek s výměnnými čepelkami 
– žiletkami. To, co znamenalo propadák 
a bylo muži odmítáno, nakonec slavilo 
úspěch. Žiletky do strojků se sice prodávaly 

jako jednorázové, ale holilo se, dokud byly 
ostré. V polovině 50. let nastupuje na scénu 
firma Wilkinson, jejíž dlouhodobá tradi-
ce pomohla na svět čepelce z antikorozní 
oceli, která se tolik neotupovala a mohla 
tudíž sloužit déle. A to vlastně trvá dodnes 
- různé značky, různá kvalita slouží mužům  
na holení.

Musím zmínit elektrický holicí strojek, 
který má samozřejmě spoustu zastánců. 
Ten přišel na svět v roce 1928, kdy byl pa-
tentován, a jako první jej začala vyrábět fir-
ma Remington - postupně spolu se strojky 
na žiletky zatlačily do pozadí klasické hole-
ní břitvou. Od té doby se firmy předhánějí 
ve výrobě holicích strojků - v počtu břitů 
v kopírování tváře, jeden řeže vousy v tom 
směru - druhý ve směru onom. :o) Nabídka 
je obrovská.

V poslední době se opět dostává  
do popředí holení břitvou. Začínají vznikat 
salony, kam se začínají opět muži vracet, 
protože břitva - kvalitní břitva byla vždy 
nástrojem gentlemana a její použití bylo 
spojeno s umem, jistotou ruky a s důvěrou 
v lazebníka vloženou. Z dnešního pohle-
du má holení břitvou nádech jisté exotiky  
a obav.

Ale věřte tomu, že není nad to, svěřit se 
do péče odborníkovi, který Vám během 
chvíle oholí vousy, ostříhá vlasy, vyholí 
chloupky z uší a nosu. Ještě si poslechnete 
prima hudbu, a pokud se pánů sejde více - 
podiskutujete ve stejně laděné společnosti.

Jak jsem již psala - břitva byla vždy vý-
sadou gentlemanů a oholení břitvou je zá-
žitek, který by si měl každý muž dopřát. 
Doba se vrací v tomto směru opět zpět. To, 
co bylo samozřejmostí - holičské salony 
byly v každém malém městě - se dnes stává 
luxusem, za nějž si je nutno připlatit. Tak 
jako si ženy dopřávají kadeřníka, měli by 
si pánové dopřávat služby holiče. Určitě by 
tyto služby ženy ocenily.

 
Přeji krásný podzim. 

Hana Štollová

Naši intimní společníci
Historie hygienických potřeb - Holení vousů
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Knihovnice doporučují

Vodňanská, Jitka - Voda, která hoří

Obsáhlá vzpomínková kniha významné české psychoterapeutky v řadě kapitol a na desítkách unikát-
ních fotografií přibližuje čtenářům celý její život plný mimořádných událostí a nevšedních setkání: Ne-
zapomenutelnou ukrajinskou babičku a vzácné venkovské dětství v jižních Čechách. Studia a atmosféru 
60. let v Praze. Originální svět protialkoholní léčby v Praze u Apolináře - ten představuje jako blízká 
spolupracovnice zakladatele české protialkoholní léčby docenta Jaroslava Skály. Seznamuje s jedineč-
ností československé psychoterapie v předrevoluční době. Vzpomíná na široký okruh přátel profesních, 
uměleckých, filosofických a disidentských. Ukazuje vlastní duchovní cestu a každoroční osamocené 
poutě do asijských klášterů. Významnou součástí knihy jsou též kapitoly o třech osudových mužích 
jejího života: výtvarníkovi Karlu Trinkewitzovi, básníkovi, divadelníkovi a zpěvákovi Janu Vodňanském  
a o dramatikovi a politikovi Václavu Havlovi. Tato svědectví svým významem přerůstají rovinu osob-
ních vzpomínek, představují současně i jedinečný vhled do novodobé české kultury a historie. Vyprá-
vění Jitky Vodňanské je i díky její profesi plno nevšedních postřehů a vtipných komentářů, autorka 
nezapře svou mimořádnou životní energii a smysl pro humor. 

Campbell, Jen - Franklinova létající knihovna

Drak Franklin zbožňuje knížky a rád z nich předčítá ostatním. Jenže potíž je v tom, že se ho 
všichni trochu bojí. Naštěstí najde spřízněnou duši v malé holčičce Luně, která miluje knihy 
stejně jako on. Okamžitě se z nich stanou kamarádi, kteří si nepřetržitě povídají o tom co si 
přečetli. Společně také vymyslí plán, jak svou lásku ke knihám šířit mezi ostatní – otevřou si 
knihovnu. Ale ne ledajakou! Létající, přímo na Franklinových zádech!

Ferrante, Elena - Geniální přítelkyně: 1. - 4. díl

Román Geniální přítelkyně je tetralogie, která už uchvátila čtenáře bezmála na celém světě a vzbudila 
zaslouženou pozornost literární kritiky (poslední díl byl mj. nominován na italskou cenu Strega a dostal 
se mezi šestici kandidátů na The Man Booker International Prize).

Neapolská periferní čtvrť Luzzatti (v textu však její název nikdy nezazní), padesátá léta minulého století. 
Právě tam a tehdy začíná příběh jednoho ženského přátelství. Jeho vypravěčkou je Elena, která už jako 
stará žena vzpomíná na svůj život, který byl, kam její paměť sahá, vždycky ovlivňován silnou osobností 
geniální Lily. Sama je přitom klíčovou postavou zas pro Lilin osud, v jejích očích je tou geniální ka-
marádkou naopak ona. Úhelným kamenem jejich komplikovaného vztahu je snaha obstát v mužském 
světě, jehož konvenční hranice jsou pro ně stejně tak svazující jako hranice jejich čtvrti plné pokrytectví 
a násilí.

Barnhillová, Kelly - Dívka, která upíjela měsíc

Každý rok obětují lidé v Protektorátu jedno novorozeně čarodějnici žijící v hlubokých lesích. Odnepa-
měti slýchali, že jen tak ochrání město před jejími zlými čáry. Jenže čarodějnice Xan není krutá. Nao-
pak, o opuštěné dítě se postará, nakrmí je výživnou hvězdnou září a najde mu novou, milující rodinu  
na druhé straně lesa. Ale jednou dá novorozené holčičce omylem napít svitu měsíce. V její krvi za-
čne kolovat magie. Xan se rozhodne děvčátko vychovat sama, pojmenuje je Luna a jeho kouzelné 
schopnosti zapečetí do doby, než bude Luně třináct a zmoudří. Jenže jak se blíží dívčiny třinácté na-
rozeniny, kouzla začínají vyplouvat na povrch. Nad lesem se shlukují obrovská hejna hrozivých ptáků,  
pod zemským povrchem se probouzí sopka a kolem obchází žena s tygřím srdcem. A z Protektorátu 
míří k lesu muž odhodlaný Xanu zabít. Brzy bude muset Luna bránit ty, kdo dosud chránili ji. A postavit 
se skutečnému zlu. 
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Rekordní 71. sezónu Terénu sv. Petra 
ukončila v neděli 7. října 2018 podzimní 
klasika v podobě velkého finále MOTUL 
Racing Západočeského přeboru. Na 172 
jezdců v 6 soutěžních kategoriích čekala 
velká trať včetně „stříbrské bestie“, milo-
vaného i nenáviděného skoku přes silni-
ci. Pořádající AMK Stříbro mělo přípravy 
tentokrát pracnější kvůli dlouhodobému 
suchu, které donutilo organizátory dová-
žet vodu na závlahu dráhy. Krásné počasí 
a nabídka kvalitní motokrosové show při-
lákala do svatopetrského amfiteátru více 
než 2 tisíce přihlížejících. Na poměry re-
gionálních závodů jde o skvělý počet. 

Výborně rozjeté přeborové finále do-
stalo tvrdý direkt v podobě silného lijáku 
po prvních jízdách. Následky byly fatální. 
Na trati se okamžitě utvořila bahnitá břeč-
ka. Po odjetí 2 rozjížděk byla situace dále 
neúnosná a jury rozhodla o zastavení zá-
vodu.  

V prvních jízdách si ovšem diváci při-
šli na své. MOTUL Racing nabídl sku-
tečně pestrou přehlídku výkonnostních 
a věkových kategorií a poctivou akční 
podívanou. Potěšili veteráni nad 40 let 
se stříbrným P. Vraným a bronzovým  
D. Palečkem. Vrcholem byla pochopitel-

ně rychlopalba v MX1, kde se neztratili 
domácí borci jako T. Žipaj, J. Kos nebo  
J. Valeš. Hlavní pozornost měl mít střet  
R. Weschty s P. Liškou, ale ten měl pád 
hned po startu, takže RW37 jízdu s pře-
hledem vyhrál. Odveta se po dešti už nejela.

Kratší, ale intenzivní závod, byl pěknou 
tečkou za 71. sezónou Terénu sv. Petra. 
Připomněli jsme si během ní rovných 70 
let od prvního motokrosu. Vrcholné spor-

tovní výkony, emoce, přízeň diváků, zá-
bava nebo třeba pořadatelská bravura, to 
vše dokazuje, že skvělý příběh nejstaršího 
českého závodiště zdaleka nekončí. AMK 
Stříbro děkuje, že jste jeho součástí, a těší 
se na shledanou v sezóně 2019.

Text: Miroslav Šimek
                                Foto: Jan Šroubek   

Podzimní motokrosová klasika kořistí Rudy Weschty
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Milí příchozí do našeho listopadového 
kina, buďte vítáni u dalšího malého poví-
dání o velkých filmech.

Bohemian Rhapsody, film věno-
vaný frontmanovi kapely Queen, si vybral 
období mezi rokem vzniku kapely (1971) 
rokem koncertu Live Aid (1985). 

Světovou premiéru měl 23. 10. ve Vel-
ké Británii, CZ, SK a stříbrskou 1. 11., 
americkou až 2. 11. … a maraton ukončí 
28.12. Španělsko a Turecko.
Co ale (asi) o filmu nevíte:
- natáčelo se ve Weybridge, Surrey, Anglii 
a v Londýně ve studiích Abbey Road Stu-
dios
- o hlavní roli se bezmála strhla rvačka, 
ucházeli se o ni mimo jiné Sacha Baron 
Cohen, Ben Whishaw a Daniel Ratcliffe
- nakonec vyhrál americký rodák Rami 
Malek, jehož rodiče pocházejí z Egypta  
a který má také vzdálené řecké předky. 
Proslavil se díky seriálu Mr. Robot, hrál 
ve filmových sériích Stmívání a Noc v mu-
zeu, výraznou postavu měl ve válečném 
projektu Pacific
- Sacha B. Cohen byl sice první volba  
na ztvárnění hlavní postavy, ale projekt 
opustil pro názorové rozpory v pojetí role 
s kytaristou (Brian May) a bubeníkem 
(Roger Taylor). Taylor měl také negativní 
názor, že by dramatickou roli měl ztvárnit 
především komediální herec
- Live Aid koncert kapela hrála v roce 1985 
ve Wembley. Její pravděpodobně nejzná-
mější živé vystoupení tehdy v místě sledo-
valo 72 000 diváků a díky živému přenosu 

asi 1,5 miliardy lidí ze stovky zemí světa
- film, nazvaný podle jedné z nejznáměj-
ších písní skupiny, nejdříve začal natáčet 
režisér Bryan Singer, producenti jej ale  
5. 12. 2017 propustili kvůli četným ab-
sencím a konfliktům s herci (zejména  
s R. Malekem) a personálem. Nahradil jej 
Dexter Fletcher 
- nový režisér, D. Fletcher, doporuče-
ný produkcí, zahájil práci na projektu  
na Nový rok 2018. Pro každý případ v zá-
loze byl ještě Ridley Scott
- Mercury, vlastním jménem Farrokh 
Bulsara, se narodil 5. září 1946 na ostrově 
Zanzibar. Začátkem 70. let vytvořil spolu 
s kytaristou Brianem Mayem, bubeníkem 
Rogerem Taylorem a basistou Johnem 
Deaconem rockovou skupinu Queen, čili 
královna (a také slangově homosexuál – 
takže v Anglii prosím důsledně rozlišujte 
mezi The Queen a Queen, pozn. LK).
- R. Malek v první filmovací den v Abbey 
Road Studios měl zpoždění a pospíchal 
dolů po schodech. Našel cestou pode-
psanou fotku skupiny Queen a měl pocit, 
jakoby mu Freddie říkal „Nedělej to…“. 
Bylo to pro mě hodně inspirativní, ko-
mentoval Malek.

Snímek Ten, kdo tě miloval se sice 
prezentuje jako film letošních Vánoc, ale  
do českých a slovenských kin zamíří již  
8. 11., ve Stříbře 9. 11.

Vánočně laděnou duchařskou detek-
tivku natočil režisér Jan Pachl na motivy 
knihy Marie Poledňákové. Kapitán Kalina 
(Pavel Řezníček) je úspěšný policista a mi-
lující otec od rodiny. Po osudné dopravní 
nehodě je ale uzavřen v metafyzické po-
době ducha (lehounká připomínka slav-
ného seriálu 70. let - Randall & Hopkirk, 
pozn. LK). Nemůžu s ničím manipulovat, 
jen cynicky komentovat události kolem 
sebe. Režisér Jan Pachl vysvětluje: „Ten, 
kdo tě miloval je vánoční komedie a záro-
veň rodinný film, na který se může dívat 
kdokoliv, od pětiletého špunta až po osm-
desátiletou babičku“.
Ale co možná o filmu nevíte: 
- titulní píseň k filmu nazpíval zpěvák Mi-
chal Hrůza v duetu s Annou K.
- poslední klapka snímku padla v polovině 
ledna v Černošicích 
- „Román Marie Poledňákové je netradič-
ně pro ni detektivka. Honza Pachl, etab-
lovaný v krimi žánru, si zase chtěl zkusit 

natočit komedii. Napadlo mne, že spojení 
těch dvou by mohl být zajímavým prolíná-
ním žánrů a osobností.“ - řekl producent 
Adam Dvořák
- ten ještě dodal: „Půjde o rodinnou ko-
medii s detektivní zápletkou. Divák se 
může těšit na netradiční vyšetřování, které 
povedou děti s maminkou, ovšem za bed-
livé supervize šéfa kriminálky“
- Jan Pachl, jenž knihu převedl do scénáře, 
má s temnými tajemstvími bohatou zku-
šenost. Do temna jsou laděny jak jeho te-
levizní seriály (Rapl a Cirkus Bukowsky), 
tak dvojfilm Gangster Ka. Ve všech dal he-
reckou příležitost Hynku Čermákovi, kte-
rý hraje i v této novince. Příběh je svede 
dohromady se Soňou Norisovou
- pár čísel: 25 natáčecích dní, 60 členů štá-
bu, 50 pytlů umělého sněhu, 6 měst, kde 
se natáčelo (Praha, Nová Ves pod Pleší, 
Černošice, Cheb, Boží Dar, Karlovy Vary), 
2 příčesky Lukáše Vaculíka a Hynka Čer-
máka, 1 pes, 1 lední medvěd, 1 osel.

Český dokument Šimona Šafránka 
King Skate o punkové době úplných za-
čátků skateboardingu u nás (tedy přibliž-
ně od druhé poloviny 70. let do revoluce) 
měl českou premiéru 20. 9. a ve Stříbře má 
18. 11. 
Ve zkratce o něm lze napsat, že:
- filmem nás provází asi půl tuctu tehdej-
ších průkopníků (tedy dnes lidí ve věku 
nad 50 let). Česká skate scéna byla malá, 
takže se všichni navzájem znají a všichni 
vyprávějí, jak se tehdy sjížděli z celé země, 
stavěli rampy, tábořili, souložili, chlastali  

Filmové postřehy Laca Kajaby
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a předváděli jiné známky punku. A větši-
nu z toho i vidíme na starých autentických 
záběrech
- hlavní tváří českého skateboardingu 
se stal Martin Kopecký, který byl orga-
nizátorem závodů a vzorem pro mnoho 
skejťáků. Už je tam nahoře, sledujeme ho  

v dokumentu pouze skrze dobové záběry. 
A další, kteří mají i dnes co říci: Petr Kar-
líček, Petr Pletánek, Petr Forman, Ivan Pe-
likán, Simon Thiele nebo Luděk Váša
- „Byl to kapitalistický sport, úplně jiný 
svět, a tudíž veliká rebelie, ani na tráv-
ník se tehdy nesmělo sednout,“ zdůraz-
ňuje jeden z aktérů filmu Petr Forman. 
„Když nás v roce 1976 pustili do Ameriky  
za tátou, který byl nominovaný na Oscara  
za Přelet přes kukaččí hnízdo, někdo se 
ho tam zeptal: Už jsi klukům koupil ska-
te?“ líčí syn Miloše Formana, jak se dostal  
k západní módě
- film je zajímavý svými fakty - jak se vlast-
ně skateboarding u nás vyvíjel. A je to ve-
lice dobře natočeno. Dochovalo se slušné 
množství velmi starých autentických zá-
běrů, které jsou profesionálně upgradová-
ny a podpořené patřičným soundtrackem,  
místy docela vtipně, i díky kontrastům  
s autentickými dobovými komunistický-
mi dokumenty
- …a má to jen 82 minut stopáže!
- velkým plusem dokumentu je, že krásně 

zachycuje onu touhu mládeže po svobodě, 
a pubertální revoltu, která je vlastní každé 
generaci bez ohledu na století. 

Ano, je to opojné, je to dojemné a je 
to lehce romantizované; jako každá láska, 
posedlost a příslušnost ke komunitě, ať se 
točí o trampech, rockerech nebo milovní-
cích trabantů…

Micro-povídku, složenou z listopado-
vých filmů máte jako (sladkou?) tečku 

King Skate, čili prkno bylo v ČSSR 70. 
let jako Zjevení, přímo Bohemian Rhap-
sody. Ten, kdo tě miloval, prkno, uvízl  
na něm jako Dívka v pavoučí síti, která 
si u toho říkala: „Jsem božská!“ Ovšem 
Pat & Mat na něm byli jako Fantastická 
zvířata: (aneb) Grindewaldovy zločiny.

Tak na shledanou příště!

Louskáček, Grinch a Laco Kajaba

POZVÁNÍ 
na promítání filmů studentů FAMO 

V létě jsme zde, ve Stříbře,  natáčeli studentský film ne-
soucí název STĚNA. Jelikož pocházím ze Stříbra, rozhodl 
jsem se příběh zanést na Vámi známá místa jako kino Slavia, 
restaurace Forbína, vyhlídka nad Stříbrem nebo Gymná-
zium Stříbro. Vzhledem k tomu, že se jedná o krátký film, 
promítneme Vám i jiné krátké filmy mých spolužáků. 

Zveme Vás na stříbrskou premiéru filmu Stěna v režii 
Jana A. Václava a další krátké filmy jeho spolužáků z písecké 
filmové školy.
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Listopad 2018

V sekci program kina můžete provést rezervaci.
www.mks-stribro.cz

VYUŽIJTE MOŽNOSTI PŘEDPRODEJE V MKS - KINĚ SLAVIA STŘÍBRO

  1.11.

  4.11.

  9.11.

10.11.

12.11.

18.11.

20.11.

24.11.

25.11.

27.11.

Čt

Ne

Pá

So

Po

Ne

Út

So

Ne

Út

10.00     LOUSKÁČEK A ČTYŘI ŘÍŠE
     
RODINNÝ/DOBRODRUŽNÝ - USA    100 min  Vstupné 130,-Kč 

19.00     BOHEMIAN RHAPSODY    
Přístupnost od 12 let
DRAMA/HUDEBNÍ  - V. BRITÁNIE, USA - titulky 134 min  Vstupné 130,-Kč

19.00     TEN, KDO TĚ MILOVAL  
RODINNÁ DETEKTIVKA - ČR        90 min  Vstupné 120,-Kč

14.00     JSEM BOŽSKÁ
Přístupnost od 12 let
KOMEDIE/ROMANTICKÝ - USA - titulky  110 min  Vstupné 60,-Kč

10.00         GRINCH
ANIMOVANÁ KOMEDIE - USA    86 min  Vstupné 130,-Kč

19.00     PRVNÍ ČLOVĚK        
Přístupnost od 12 let
DRAMA/ŽIVOTOPISNÝ - USA - titulky  141 min  Vstupné 120,-Kč

19.00     DÍVKA V PAVOUČÍ SÍTI 
Přístupnost od 15 let
KRIMI/DRAMA/THRILLER - USA - titulky  111 min  Vstupné 120,-Kč

19.00     KING SKATE
Přístupnost od 12 let
DOKUMENT – ČR        80 min  Vstupné 80,-Kč

19.00     FANTASTICKÁ ZVÍŘATA: 
Přístupnost od 12 let    
RODINNÝ/FANTASY - V. BRITÁNIE, USA       134 min  Vstupné 130,-Kč 

10.00     PAT A MAT: ZIMNÍ RADOVÁNKY
ANIMOVANÝ/RODINNÝ – ČR      60 min  Vstupné 120,-Kč
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SOUHRN AKCÍ NA LISTOPAD 2018

  2.11. 20.00 - WALDA GANG + ALKEHOL     KD
  3.11. 17.00 - SETKÁNÍ SE SPISOVATELEM JINDŘICHEM SAHULKOU  MĚSTSKÁ KNIHOVNA
  6.11. 19.00 - TANEČNÍ KURZ       KD
  7.11. 17.00 - BESEDA NA TÉMA „SKUTEČNÉ PŘÍČINY NEMOCÍ“  MĚSTSKÁ KNIHOVNA
  8.11. 18.30 - SNOW FILM FEST 2018      DDM STŘÍBRO
   - promítání outdoorových filmů
  9.11.  16.30 - SVATOMARTINSKÝ LAMPIONOVÝ PRŮVOD     MŠ SOBĚSLAVOVA
10.11.  19.00 - KONCERT KAPEL ROCKA ROLLA A DIGGER    HOTEL U BRANKY
10.11.  19.00 - PROJEKCE STUDENTSKÝCH FILMŮ FAMO PÍSEK  KINO SLAVIA
11.11. 15.00 - MALÁ MUZIKA NAUŠE PEPÍKA - taneční odpoledne  KD
13.11. 19.00 - TANEČNÍ KURZ       KD
14.11. 15.45 - U3V - přednáška       UČEBNA SOŠ
15.11. 17.00 - PODZIMNÍ KONCERT ZUŠ     AULA GYMNÁZIA
16.11. 19.00 - JAKUB SMOLÍK S KAPELOU     KD
16.11. 19.00 - VIVA CUBA LIBRE - filmová projekce    RESTAURACE FORBÍNA
17.11. 20.00 - EXTRA BAND REVIVAL       BESEDA
20.11. 19.00 - TANEČNÍ KURZ       KD
21.11. 17.00 - BESEDA O KRONICE MĚSTA STŘÍBRA    MĚSTSKÁ KNIHOVNA
    s kronikářkou paní J. Netrvalovou
23.11. 20.00 - MATURITNÍ PLES - GYMNÁZIUM STŘÍBRO třída OA4  KD
28.11. 16.00 - SPOZ – SETKÁNÍ OBČANŮ SE ZÁSTUPCI MĚSTA  KD
   - zahraje Amatovka
28.11. 15.45 - U3V - přednáška       UČEBNA SOŠ
30.11. 19.00 - DŽANGOBELLS - koncert     RESTAURACE FORBÍNA
30.11. 17.00 - VERNISÁŽ VÝSTAVY OBRAZŮ       MĚSTSKÉ MUZEUM
   AKADEMICKÉ MALÍŘKY MARCELY URUBOVÉ
do 16.11.  POTRVÁ VÝSTAVA s názvem „OBRAZY, ŠPERKY, SOCHY A KERAMIKA" MĚSTSKÉ MUZEUM
23.10. - 30.11.  VÝSTAVA „100 LET SYMBOLŮ ČESKÉ STÁTNOSTI“   MĚSTSKÉ MUZEUM
  4.12. - 21.12.  VÝSTAVA OBRAZŮ  AKADEMICKÉ MALÍŘKY Marcely Urubové MĚSTSKÉ MUZEUM

MĚSTSKÉ TRHY ve dnech 1., 8., 15., 22. a 29.11. 2018

Připravujeme:

  2.12.         ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU
  3.12.         CESTOVATELSKÁ PŘEDNÁŠKA ČESTMÍRA LUKEŠE  TIBET- PŘECHOD TRAMSHIMÁLÁJE
11.1. 2019  SVĚTÁCI - divadelní představení - Divadelní společnost Háta 
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Uzávěrka dalšího čísla je 18. 11. 2018
Příspěvky zasílejte na zpravodaj.stribro@seznam.cz
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